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District Zuid-Holland

De taak van het district Zuid-Holland bestaat in de behartiging van regionale belangen. 
Het bestuur van het district bestaat uit actieve ondernemers, allen aangesloten bij 
Metaalunie. Bij de samenstelling van het bestuur wordt gelet op regionale spreiding en 
diversiteit van bedrijven. Meest belangrijk is het enthousiasme van deze ondernemers 
om zich gezamenlijk in te zetten voor een goed ondernemersklimaat in Zuid-Holland.

Elk jaar stelt het bestuur van het district een Districtsactiviteitenplan vast. In deze 
zogenaamde DAP vindt u de visie van het district; de prioriteiten, de wensen en de 
beoogde regionale activiteiten. De landelijke ’Visie op de toekomst’ van Metaalunie is 
hierbij het uitgangspunt. Aan het eind van het bestuursjaar volgt een jaarverslag. Het 
jaarverslag biedt een doorzicht van de (hoofd)activiteiten van Metaalunie in de regio. 

Tijdens de jaarvergadering van het district legt het bestuur verantwoording af en
kan met het bestuur van gedachten worden gewisseld. Natuurlijk kan gedurende het 
gehele jaar op informele wijze met de bestuursleden van gedachten worden 
gewisseld over hetgeen Metaalunie voor haar leden kan betekenen. 



Wijzigingen	in	het	bestuur

Halverwege	het	bestuursjaar moest	Rien	van	Sliedregt zijn	activiteiten	in	het	bestuur	
helaas	beëindigen.	Dit	houdt	in	dat	er	binnen	het	bestuur	een	vacature	is.	

Het	bestuur	nodigt	ondernemers,	aangesloten	bij	Metaalunie,	uit	om	deel	te	nemen	in	het	
bestuur.	De	werkwijze	is	dat	een	geïnteresseerde	ondernemer	enkele	keren	de	
vergaderingen	van	het	bestuur	bijwoont,	alvorens	hij	of	zij	wordt	voorgedragen	door	het	
bestuur,	tijdens	de	jaarvergadering.

Interesse?	Ga	in	gesprek	met	een	van	de	bestuursleden	of	neem	contact	op	met	de	
regiosecretaris,	doremalen@metaalunie.nl.	

U	kunt	natuurlijk	ook	contact	op	nemen	met	een	van	de	buitendienstadviseurs:

• Ruud	van	Wetten
• Erik	Peters	en
• Marcel	Soselisa

Annet Hoogenboom
Constructie, Nieuwveen

Sjef Wauben
Constructie, Den Haag

Bas Lagerwerf 
Agrotechniek, De Lier

Erwin Gerwig
Machinebouw, 
Groot-Ammers

Jan van Frankenhuyzen
Fijnmechanisch, Lexmond

Dirk Reedijk
Machinebouw, Klaaswaal

Bestuur district Zuid-Holland

Taakverdeling	binnen	het	bestuur

Annet	Hoogenboom:	 voorzitter	district	en	lid	Raad	van	Bestuur	(landelijk)
Sjef	Wauben:	 lid	Raad	van	Bestuur	en	lid	commissie	Ondernemers	Zaken
Jan	van	Frankenhuijzen:	 lid	commissie	Onderwijs
Dirk	Reedijk:	 lid	commissie	Sociale	Zaken
Erwin	Gerwig:	 lid	commissie	Internationale	Zaken



Vanuit	het	district	worden	leden	benoemd	in	de	Bondsraad.	De	Bondsraad	is	het	hoogste	
orgaan	in	de	vereniging.	De	leden	van	de	Bondsraad	worden	tijdens	de	jaarvergadering	
gekozen	door	en	uit	leden,	gevestigd	binnen	de	grenzen	van	het	district.	Vanuit	het	district	
Zuid-Holland	kunnen	12	leden	worden	benoemd	in	de	Bondsraad.

Leden,	die	vanuit	het	district	Zuid-Holland	thans	zijn	benoemd	in	de	Bondsraad,	zijn:
• Michiel	de	Ruijter,	MDR	Technisch	advies	(Vianen)
• Martin	van	Dam,	Veratio b.v.	(Gouda)
• Klaas-Jan	Soeteman,	Verenfabriek	Roveron (Rotterdam)
• Ferry	Brakel,	Machinefabriek	J.	Poot	b.v.	(Rotterdam)
• Machinefabriek	en	Constructiebedrijf	P.	de	Wilde	(Mijnsheerenland)	
• Ton	Hoogenboom,	Hoogenboom	Staal	(Nieuwveen)
• Ben	van	Berge	Henegouwen,	West	End	b.v.	(Lisse)
• Laura	van	Zuilen,	Vape (Woerden)
• 4 vacatures

De	zittingsperiode	van	heren	De	Ruijter	en	Van	Dam	loopt	dit	jaar	af.	Nu	zij	reeds	twee	
maal	zijn	herbenoemd,	kunnen	zij	tijdens	de	jaarvergadering	in	2017	niet	worden	
herbenoemd.	Het	bestuur	dankt	hun	voor	hun	inzet	gedurende	vele	jaren.

Tijdens	de	jaarvergadering	draagt	het	bestuur,	gelet	op	de	vacatures,	onderstaande	leden	
voor	als	kandidaten	voor	de	Bondsraad:

• Arjan	Kok,	Kopvlakke (Dordrecht)
• Erik	Vierhout,	Vierhout	Metaal	(Den	Haag)
• Anco Noordhuis,	Rolas (Dordrecht)
• Ton	Kelfkens,	Tedecon (Dordrecht)

Bondsraad leden district Zuid-Holland



Regionaal technisch onderwijs

Masterplan	MEI,	MBO	Techniek

Afgelopen	4	jaar	hebben	Uneto-VNI,	
Metaalunie	en	de	fondsen	Otib en	OOM	
op	regionaal	niveau	nauw	samengewerkt	
met	de	Roc’s Da	Vinci,	Mondriaan,	MBO	
Rijnland	(voorheen	ID	College	en	Roc
Leiden)	en	het	Techniek	College	
Rotterdam.	Doel	van	de	samenwerking	is	
o.a.	betere	afstemming	tussen	onderwijs	
en	het	regionale	bedrijfsleven.	In	2018	
loop	dit	programma	af.	Inzet	is	om	het	
Masterplan	MEI	met	nog	eens	4	jaar	te	
verlengen.	O.a.	omdat	nog	niet	alle	
doelstellingen	zijn	gerealiseerd.	
Daarnaast	willen	we	de	samenwerking	
behouden	en	uitbreiden	vanwege:

- Het	groeiend	tekort	aan	technisch	
docenten

- Het	Driehoeksgesprek leerling,	docent	
en	bedrijf	komt	nog	onvoldoende	tot	
zijn	recht	komt,

- Het	feit	dat	docenten	in	onvoldoende	
mate	bedrijven	bezoeken,	om	kennis	
te	nemen	wat	er	wordt	geproduceerd,	
hoe	er	wordt	geproduceerd	en	welke	
kennis	leerlingen	tijdens	hun	studie	
tot	zich	moeten	nemen,	om	later	in	
onze	sector	aan	de	slag	te	gaan

Daarnaast	is	afgelopen	jaren	gebleken	
dat	de	aanpassing	van	het	technisch	
onderwijs	aan	de	wensen	vanuit	het	
bedrijfsleven	geen	eenmalige	activiteit	is,	
doch	veel	meer	een	doorlopend	proces.

Technische	mbo-jongeren	zijn	gewild

Jongeren	met	een	technische	mbo-diploma	
hebben	geen	moeite	om	een	baan	te	vinden.	
“Aan	technisch	gediplomeerden,	zeker	op	de	
hogere	mbo-niveaus,	wordt	van	verschillende	
kanten	getrokken.	Daarmee	zijn	hun	
competenties	breder	inzetbaar”,	stellen	
onderzoekers	van	de	Universiteit	van	
Maastricht.

Techniek	op	het	vmbo

Techniek	op	het	vmbo	is,	zowel	regionaal	
als	landelijk,	een	zorg.	Sinds	de	komst	van	
de	technische	richting	PIE	(Produceren,	
Installeren	en	Energie)	op	het	vmbo,	daalt	
het	aantal	vmbo’s	in	Zuid-Holland,	die	een	
volwaardig	technisch	programma	
aanbieden.	In	sommige	delen	van	Zuid-
Holland	kunnen	jongeren	op	het	vmbo	niet	
(meer)	kiezen	voor	techniek.	Deze	
ontwikkeling	baart	ons	zorgen.

Het	zijn	de	jongeren	die	op	het	vmbo	
kiezen	voor	de	technische	richting	PIE,	die	
later	doorstromen	naar	technische	mbo-
opleidingen.	In	de	regio	wordt,	samen	met	
onderwijs	en	gemeenten,	bekeken	hoe	we	
meer	instroom	richting	technisch	mbo	
kunnen	realiseren.



Regionaal technisch onderwijs

Instroom	techniek	vanuit	mavo	en	havo

De	technische	branches	en	de	fondsen	proberen	gezamenlijk	in	de	regio	meer	
instroom	richting	de	hogere	technische	mbo-opleidingen	te	realiseren.	Kennis	bij	
de	decanen	over	de	Nederlandse	maakindustrie	is	daarbij	essentieel.	Evenals	
kennis	over	de	kansrijke,	technische	banen	van	de	toekomst.	Zo	is	de	regionale	
vraag	naar	allround	verspaners	hoog,	terwijl	weinig	decanen	en	jongeren	dit	
beroep	kennen.	Door	decanen	meer	inzicht	te	bieden	in	de	hoogwaardige	
Nederlandse	maakindustrie,	kunnen	zij	jongeren	en	hun	ouders	beter	adviseren	
over	de	studiekeuze	van	de	jongeren.

Behouden	en	versterken	van	de	metaalopleidingen	in	de	regio

De	metaalopleidingen	in	de	regio,	buiten	de	grote	steden,	staan	in	Zuid-Holland	
onder	druk.	Weinig	jongeren	kiezen	voor	een	middelbare	beroepsopleiding	
metaalbewerken.	Dit	terwijl	de	vraag	naar	technici,	in	het	bijzonder	in	de	metaal- en	
technologische	industrie	stijgt.	Er	zijn	banen	voor	jongeren,	maar	de	jongeren	kiezen	
niet	voor	de	opleiding	die	leidt	tot	deze	banen.

Middels	het	programma	'Behouden	en	versterken	van	de	metaalopleidingen	in	de	
regio'	willen	we	dit	veranderen.	Het	programma	is	gericht	op	regionale	
samenwerking	tussen	vmbo's,	mbo	en	bedrijfsleven	in	de	metaal- en	technologische	
industrie.	Doel	van	de	samenwerking	is	het	vergroten	van	de	instroom	van	
leerlingen,	die	kiezen	voor	metaal.	Zowel	op	het	vmbo,	binnen	PIE	(de	P	van	
produceren)	als	op	het	mbo	en	als	beginnend	vakman	(m/v)	bij	bedrijven	in	de	
regio.	Bij	de	doorstroming	van	vmbo	naar	mbo	en	bij	de	beginnende	vakman	in	het	
bedrijfsleven	staat	opleiden	naar	een	zo	hoog	mogelijk	niveau	centraal,	afhankelijk	
van	de	capaciteiten	van	de	leerling	en	de	mogelijkheden	binnen	het	regionale	
bedrijfsleven.	Essentieel	hierbij	is	dat	jongeren	een	beter	beeld	krijgen	van	de	
functies	en	beroepen	in	de	metaal- en	technologische	industrie	en	de	opleidingen	
die	daarbij	horen.	

Eind	2017	willen	we	samen	met	de	Roc’s	Mondriaan	(Den	Haag),	MBO	Rijnland	
(voorheen	ID	College	en	Roc	Leiden)	en	de	vmbo’s	Schoonhovens	College,	ISW	en	
KTS	Voorhout	een	aanvraag	indienen	bij	het	Regionaal	Investeringsfonds	MBO.



Meer aandacht voor MKB Metaal

Politiek

Afgelopen	jaar	heeft	Metaalunie	zich	in	
politiek	Den	Haag	hard	gemaakt	voor	
ruimte	voor	MKB-metaal	om	te	
onderhouden	en	te	groeien.

Politici	werden	uitgenodigd	bedrijven	te	
bezoeken	en	aldaar	in	gesprek	te	komen	
met	ondernemers.	Veel	bedrijven	in	en	
om	Den	Haag	zijn	bezocht.	Metaalunie	
regionaal	heeft	er	voor	kunnen	zorgen	
dat	een	aantal	lid	bedrijven	in	2016	
werden	bezocht	tijdens	de	Dag	van	de	
Ondernemer.	Ook	in	2017,	de	3e	vrijdag	
in	november,	zullen	we	ons	sterk	maken	
voor	bezoeken	aan	Metaal	bedrijven	in	
onze	regio.

Ook	zijn	er	in	landelijke	dagbladen	
artikelen	verschenen	over	Zuid-Hollandse	
innovatieve	metaalbedrijven.	Ook	deze	
activiteiten	zetten	we	voort	in	2018.

Gemeenteraadsverkiezingen
In	2018	zijn	er	gemeenteraads-
verkiezingen.	Samen	met	andere	
brancheorganisaties	willen	we	ons	op	
gemeentelijk	niveau	sterk	maak	voor	
ruimte	voor	groei	voor	MKB	metaal.

Bedrijventerreinen

In	Zuid-Holland	is	er	een	tekort	aan	
bedrijventerreinen,	waar	MKB	
metaalbedrijven	zich	kunnen	vestigen.

Provincie	Zuid-Holland	heeft	haar	beleid	
ten	aanzien	van	bedrijventerreinen	
gewijzigd	en	roept	gemeenten	op	
soepeler	om	te	gaan	met	de	
uitbreidingsmogelijkheden	van	
bestaande	bedrijven	op	
bedrijventerreinen	in	Zuid-Holland.	

De	provincie	roept	gemeenten	op	geen	
beleidsvisie	te	ontwikkelen	achter	het	
bureau,	maar	in	gesprek	te	gaan	met	de	
gevestigde	bedrijven	in	de	gemeente	en	
hun	te	bevragen	naar	hun	wensen	en	
deze	wensen	zoveel	mogelijk	op	te	
nemen	in	het	gemeentelijk	beleid.	
Metaalunie	juicht	dit	toe!

Vraagprijs	bouwgrond
Tegelijkertijd	vragen	wij	aandacht	voor	
de	steeds	verder	oplopende	grondprijs	
op	bedrijventerreinen.	Door	de	hoogte	
van	de	grondprijs	wordt	het	steeds	
moeilijker	voor	MKB	metaalbedrijven	om	
nieuwbouw	te	plegen	of	het	bestaande	
pand	uit	te	breiden.



Vragen over dit jaarverslag of wilt u meer weten wat Metaalunie doet in Zuid-Holland? 
Neem contact op met uw regiosecretaris Marie-Claire van Doremalen, doremalen@metaalunie.nl of 
bel 06-51803916

Product- en procesinnovatie in 
het MKB

Het	district	Zuid-Holland	werkt	samen	met	verschillende	organisaties	om	product-
en	procesinnovatie	in	het	MKB	aan	te	jagen.	Deels	via	een	regionale	uitrol	van	het	
landelijk	programma		Smart	Industry.	Zo	werken	we	samen	aan	het	
actieprogramma	“Slim	gemaakt	in	Zuid-Holland”.	Zie	voor	meer	informatie	
https://www.slimgemaakt.nl.

Daarnaast	werken	we	samen	met	de	Kamer	van	Koophandel	om	middels	
bijeenkomsten	van	de	Industriekring	Zuid-West	kennis	te	delen	met	MKB	
maakbedrijven.	Ook	werken	we	samen	met	hogescholen.	Regelmatig	wijzen	wij	
bedrijven	op	de	projectenbeurs	van	de	Haagse	Hogeschool. Om	bedrijven	te	
ondersteunen	in	innovatie/verbetering	en	om	het	onderwijs	actueel	en	uitdagend	
te	maken	is	de	Hogeschool	constant	op	zoek	naar	opdrachten/innovatieve	
vraagstukken	waar	studenten	hun	tanden	in	kunnen	zetten.	Deze	matchmaking	
organiseert	de	Haagse	Hogeschool in	de	vorm	van	een	projectenbeurs.

In	2017	zijn	we	ook	op	gebied	van	Cybersecurity	gaan	samenwerken	met	de	
Haagse	Hogeschool.	Sinds	kort	loopt	er	een	pilot,	waarbij	ICT	studenten	
bedrijven,	aangesloten	bij	Metaalunie,	scannen.	Nagegaan	wordt	of	bedrijven	met		
de	koppeling	van	machines	aan	internet	en	het	gedrag	van	medewerkers	gevoelig	
zijn	voor	cybercriminaliteit.	Zo	ja,	dan	wordt	er	een	(beknopt)	advies	opgesteld.	
Indien	deze	pilot	succesvol	is,	breiden	we	de	samenwerking	uit.

Masterclasses	Hogeschool	Rotterdam
Met	het	Kenniscentrum	Business	Innovation	van	de	Hogeschool	Rotterdam	
bereiden	we	een	serie	Masterclasses	voor.	We	doen	dit	samen	met	Uneto-VNI.
De	Masterclasses	zijn	bedoeld	voor	MBO+	medewerkers,	die	binnen	de	bedrijven	
actief	zijn	op	gebied	van	innovatie.	Insteek	van	de	masterclasses	is	dat	de	
cursisten	in	de	bedrijven,	waar	zij	werkzaam	zijn,	gestructureerd	gaan	werken	aan	
het	omzetten	van	ideeën	in	innovaties,	het	commercieel	interessant	maken	van	
deze	innovaties	en	het	vermarkten	van	de	innovaties.

Insteek	is	dat	eind	2017	een	introductiebijeenkomst	plaats	vindt,	waarna	in	het	1e
kwartaal	van	2018	5	masterclasses	volgen.	In	de	nieuwsbrief	van	het	district	
zullen	wij	u	hierover	nader	informeren.


